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Dagsorden: 
 

19.00-20.20:  

1) Nyt fra elevrådet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2) Meddelelser: 

- Spørgsmål til udsendte meddelelser 

- Kort nyt fra medarbejderrepr. og øvrige 

- Er der nyt vedr. skolemad? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3) Kort drøftelsespunkt, skolefest 

- Skolen har evalueret med personalet. Hvad 

tænker bestyrelsen om: 

- Hyppighed for en skolefest? 

- Forældreinvolveringen? 

Afbud: Claus kommer først ca. 20.20, Tina, Kasper K. 

 

1)  

Ingen elevrepræsentanter, så Erik har punktet: 

Det er lidt svært at få nogle af deres ideer i hus. Der er ikke så meget tid 

til at de selv kan få det løbet i gang. En ide at de får lidt ekstra tid en dag 

til at gennemarbejde. 

Elevdemokratidag. Alle elevråd mødes en dag – denne gang i Artium. 

Der arbejdedes i workshops. Et spændende eksempel: brev til de voksne 

med råd ift. det gode ungdomsliv. Ellers: taleskriverværksted – øve at 

formulere ønsker og ideer i en demokratisk proces. Erik har eksempler 

med hjem. Stratego leg: Hvis dine lærere var dine elever – hvad ville du 

så lære dem om ungdomslivet. 

 

 

2) 

Fortrolig information: Opsigelse fra lærer i indskoling. 

Arbejdstilsynet på besøg i mandags. Talte med TR, AMR + Claus. 

Anmærkningsfrit tilsyn. Gik ikke ind i den fysiske APV på rund af 

byggeri med undtagelse af de lokaler, hvor der er skærpet tilsyn 

(fysik/kemi, sløjd og gymnastiksal).  

19. august oplæg af Rasmus Alenkær sammen med Bording Skole 18.30 

til 21.30. Skolebestyrelsen er selvfølgelig velkommen. Ny bog: 

”Pædagogisk værtskab” 

Skolens PdULS har netop været på en temadag, hvor hovedemnet var 

”Kunstig Intelligens” Hvordan kan vi bruge det fornuftigt, hvor skal vi 

passe på osv. 

30. august afholder kommunens SFO´er et nyt fællesarrangement kaldet 

”Stjernestund”. Vi forventer det skal blive en tradition. Arrangementet 

afholdes i Ikast ved BMX banen/klubben. Alle SFO´er har en aktivitet 

med og det bliver således et mekka af sjov og ballade, man kan være en 

del af. 

Vi stiller med Kæphestestutteri, Kæphestesport & en Base med hygge og 

nærvær.  

Alle Brobørn har fri fra skole omkring middag. Alle brofolk er fritaget 

for opgaver i UV delen denne dag. 

Ift. skolemad: Christina har haft det med på formandsmøde og der er 

enighed omkring at tage det med i alle skolebestyrelser i kommunen. 

3) 

Der er evalueret skolefest og temauge i personalegruppen: 

• Meget blandede tilbagemeldinger. Skolefest er en god ide, men 

lidt uklarhed ift. hvor ofte.  

 

Skolebestyrelsesmøde ved Engesvang Skole 

torsdag d. 25.04.24 kl. 19.00-21.30 

Dagsorden + referat 
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4) Forældremøde i kommende 0. klasse den 

16.05.  

- Koordination og beslutning vedr. bestyrelsens 

involvering.  

 

 

 

 

 

• De ældste elever savnede aktiviteter, der var mere målrettet 

dem. 

• Det er et større arbejde end vi måske havde regnet med. 

• Det ønskes, at skolefest og temauge skal holdes adskilt. Begge 

dele var godt hver for sig. 

• Næste gang, vil vi gerne have forældreassistance ;O) 

Input fra Skolebestyrelse: 

• Overrasket over hvor kort tid der har været til at planlægge 

Skolefest. 

• Manglede at vide lidt på forhånd, hvad vi kunne forvente 

• Meget imponerende arrangementet – forstår godt, at I var 

brugte. 

• Andre steder står udskolingen for salg osv. 

• Fantastisk arrangement – forældre kunne sagtens have hjulpet 

til. 

• Lang dag for de yngste – det var det også for de ældste. 

• Emneuge og skolefest er en stor mundfuld – ide at have en 

turnus, hvor man på skift har de forskellige arrangementer. 

• Arrangement hvor der tjenes penge til f.eks. 

klassearrangementer. 

• Skolefesten lå for tæt på Ungdomsskolens afslutningsfest. 

• Ærgerligt at eleverne ikke kunne se hinandens aktiviteter. 

Hvordan oplevede I bespisningen? 

• Der var en afslappet atmosfære, hvor vi kunne snakke og hygge 

med andre forældre og lærere/pædagoger. 

• Det var svært at finde ud af, hvor vi skulle være – mange lokaler 

var optaget ift. emneugen. 

• Svært med børn i flere afdelinger – både ift. spisning forskellige 

steder og forskellige sluttidspunkter. 

• Var det mad til os selv eller til et fællesbord. 

Betaling: Vil det være OK, hvis der er en brugerbetaling – entre til 

skolefesten? 

• Vil være afhængig af beløbet.  

• Der vil være familier, det vil udfordre – det skal vi være 

opmærksomme på. 

• Et beskedent beløb vil være OK. 

• Det kan handle både om princip og økonomi. 

• Alternativ: der laves boder, hvor der genereres en indtægt. 

• Afsøge ideer ift. aktiviteter, der er gratis eller billige. Aktiviteter 

hvor eleverne er medaktører. 

• Ide: De ældste elever laver madcafe´, hvor man kan købe 

aftensmad og tjene lidt. 

4) 

• Tid til SFO information – det blev lidt for hurtigt. 

• Se de fysiske rammer – der blev givet god information 

• Godt signal ift. skolebestyrelsen – man møder dem allerede der 

• Spørgsmål kunne besvares af forældre til forældre – mange små 

dialoger om små praktiske ting. 

• Hvis der er tid – mere forældre til forældre. Stort som småt. 

• Oplæg af forældre. 
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5)Godkendelse (eller drøftelse) af udkast til 

høringssvar til ændringer i styrelsesvedtægten 

(jf. meddelelser og bilag) 

 

 

 

6) Skolens normerings og ansættelsessituation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kort pause 

 

 

20.20-21.30: 

7) Status, byggeri (fast punkt resten af 

skoleåret) 

- Referering fra skolebesøg og 

byggeudvalgsproces 

- Status vedr. nyeste tegninger, herunder 

drøftelse.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

• Formødeinformation er tung – bliver først nærværende, når 

barnet er startet i skole 

• Lave dropin møde, hvor Skolebestyrelsen/ andre forældre sidder 

klar til en snak og information. 

• Learning by doing – dagligdagen har ikke ramt os endnu ved 

orienteringsmøde. 

• 2 delt møde – 1 får skolestart og et efter. 

Rikke, Nina, Julie, Christina har meldt sig til at deltage på mødet d. 16.5. 

 

5) 

Godkendt. 

 

 

6) 

2 lærere går på orlov:1 barselsvikar + 1 ordinær orlov. 

Herudover 1 opsigelse + 1 der har været på orlov i 2 år, der ikke ønsker 

at vende tilbage. 

Ift. normering / økonomi: vi slår 2 stillinger op 1 barselsvikariat + 1 

fastansættelse. 

• 16. maj kl. 16 til 18 udvælgelse af ansøgninger til samtaler 

• 21. maj kl. 16 til 21: ansættelsessamtaler 

Hvem har tid og lyst til at deltage – ansættelsessamtalerne er den 

vigtigste opgaver. 

Ansættelsesudvalg: Sussi & Nina  

Ifm. lukning af Blåhøj skole er der fortsat 3 lærere, der ikke har fået nyt 

arbejde. Vi er forpligtede til at mødes med den/de lærere der kunne have 

et match med vores behov. 

 

7) 

Vi har været på skolebesøg – Kasper og Line deltog: 

Tollundskolen: 

• Imponeret af den meget gode plads, der ikke var klasselokale. 

• Tollundskolen er ikke færdig, men stadig i proces – der 

kunne/kan vi hente nyttig viden. 

• Vigtigt at tænke sig godt om, så ting bliver placeret rigtigt og 

nyttigt. 

Dybkærskolen: 

• Helt ny skole 

• Bemærkelsesværdigt farvevalg: jord-/naturfarver – gav en dejlig 

ro.  

• Der var generelt meget ro på trods af mange børn. 

• Ingen faste kontorer til personale og ingen opbevaringssteder. 

• Gode ideer til at udnytte pladsen rundt omkring til grupperum, 

hyggerum, oplæg osv. 
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8) Skolebestyrelsesvalget 

- Drøftelse vedr. konstituering og overlevering 

 

9) Evt.  

 

----------------------------------------------------- 

Kommende punkter: 

Juni:  

Sommerfrokost 

Meddelelsesbogen – opfølgning 

Byggeri - status 

Afrunding med nuværende bestyrelse 

 

• skofri skole – lærerne havde et sluserum, hvor de skiftede sko 

inden de gik ind på skolen. 

• Vores arkitekt Line var glad for skolebesøgene – gav meget 

inspiration. 

Der er nedsat byggeudvalg og derudover 4 underudvalg. Alle udvalg har 

mødtes (undtaget 1) – Byggeudvalget flere gange. 

Ligeledes har der været møde med andre interessenter: tandlægerne, 

Ungdomsskolen, Lokalhistorisk arkiv m.fl. 

Der er generelt rigtig god energi i arbejdet og samarbejdet med Line – 

arkitekt + Jørgen – kommunal byggekonsulent er rigtig godt. Der er god 

energi og stor lydhørhed. 

Det hele begynder absolut at tage form. 

Claus informerer ift. proces og genhusning. Det er endnu uvist, hvor vi 

skal genhuses. Afklaring forventes ultimo juni.  

Claus viser/gennemgår de nyeste tegninger. 

 

 

8) 

2 muligheder: At konstituere den nye skolebestyrelse inden 

sommerferien (juni måned) eller etablere en ”surrogat konstituering” 

over ferien. 

Vi har 6 gengangere i bestyrelsen, så det er en ret solid bestyrelse. 

Sidstnævnte forslag fordrer, at 2 af de siddende bestyrelsesmedlemmer 

konstitueres som formand og næstformand. 

Ovenstående vedtages. 

Som formand er der en øget mødevirksomhed: formandsmøderne + 

formøder ift. skolebestyrelsesmøderne. Der er tradition for, at både 

formand og næstformand deltager ved formøderne. Disse kunne evt. 

foregå virtuelt. 

Christina: anbefaling at formanden har siddet i bestyrelsen mindst 2 år. 

Det er ikke helt så nødvendigt for næstformanden. 

Skal der laves skolebestyrelsesoverdragelse inden sommerferien, eller 

kan det vente til 22. august. 

Det besluttes at denne opgave ligger på første møde i august. 

Susanne og Erik er genvalgt til skolebestyrelsen for det kommende 

skoleår. 

 

 

 

 

 

 

 


